
سخنگوی شورای نگهبان گفت: هم به صورت 
حضوری از طری�ق نماینده آقای روحانی و هم 
به صورت تلفنی توس�ط یکی از اعضای شورا، 

عدم احراز را به وی اعلام کردیم.
به گزارش خبرنگار مه��ر، »هادی طحان نظیف« 
س��خنگوی ش��ورای نگهبان در نشست خبری خود 
با اصحاب رس��انه، اظهار ک��رد: انتخابات در روز ۱۱ 
اسفند برگزار شد و ما تا ۱۷ اسفند باید گزارش ها و 

شکایات را بررسی می کردیم.
سخنگوی شورای نگهبان ادامه داد: تاکنون صحت 
انتخابات در ۵۲ حوزه انتخابیه از ۱۱ استان اردبیل، 
ایلام، خراس��ان جنوب��ی، زنجان، خراس��ان رضوی، 
خراس��ان ش��مالی، کردس��تان، قزوین، قم، لرستان 
و مرکزی توس��ط ش��ورای نگهبان مورد تأیید قرار 

گرفت.
وی اظه��ار کرد: لایح��ه س��اماندهی و نظارت بر 
تج��ارت مرزی )کولبری و ملوانی( و ایجاد اش��تغال 
پایدار مرزنشینان در مراحل قبل اشکالات و ابهاماتی 
داش��ت که با رفت و برگش��ت هایی که بین مجلس 
شورای اسلامی و شورای نگهبان داشت، ایرادات آن 

مرتفع شد و به زودی برای اجرا ابلاغ می شود.
س��خنگوی ش��ورای نگهب��ان اظهار ک��رد: لایحه 
س��اماندهی و نظ��ارت ب��ر تجارت م��رزی )کولبری 
و ملوان��ی( و ایجاد اش��تغال پایدار مرزنش��ینان در 
مراحل قبل اش��کالات و ابهاماتی داش��ت که با رفت 
و برگش��ت هایی که بین مجلس ش��ورای اسلامی و 
شورای نگهبان داش��ت، ایرادات آن مرتفع شد و به 

زودی برای اجرا ابلاغ می شود.
طحات نظیف اظهار کرد: لایحه برنامه هفتم توسعه 
کش��ور رفت و برگش��ت هایی بین مجلس و شورای 
نگهبان داش��ت و مجلس هم اصلاحاتی داش��ت، اما 
هنوز ایراداتی دارد که باید از س��وی مجلس اصلاح 

شود.
وی درب��اره آخرین وضعیت طرح ش��فافیت قوای 
سه گانه، دس��تگاه های اجرایی و سایر نهادها، گفت: 
مجل��س اصلاحاتی را در مصوبه خود انجام داده بود 
که برخی از اعضای ش��ورای نگهبان معتقد هستند 
که با اصلاحاتی که انجام شده است، مجدداً یکسری 
ایرادات به وجود آمده است که باید از سوی مجلس 

شورای اسلامی رفع شود.
س��خنگوی ش��ورای نگهبان اف��زود: در همه ادوار 
انتخابات تنوع حضور کاندیداها را داش��ته ایم. حضور 
و تنوع سلایق سیاسی در میزان مشارکت تأثیرگذار 
اس��ت که در انتخابات اخیر هم شاهد حضور سلایق 

مختلف سیاسی در انتخابات بودیم.
طح��ان نظیف تصریح کرد: هم��ان طور که رهبر 
انقلاب فرمودند حضور مردم در انتخابات یک جهاد 
بود و مردم با وجود همه دشمنی ها و عملیات روانی 
دشمن در انتخابات حضور یافتند. خیلی ها می گفتند 
که انتخابات اثربخش نیس��ت ام��ا در برخی حوزه ها 
آنقدر رقابت نزدی��ک بود که اختلاف نفر اول و دوم 

بسیار کم بود.
وی اف��زود: منتخبان ملت باید ب��ه وعده هایی که 
دادند توجه کنند و خود را نماینده همه مردم بدانند 
و به طور جهادی در پی حل مش��کلات، مطالبات و 

دغدغه های مردم باشند.
سخنگوی شورای نگهبان تاکید کرد: نظام انتخاباتی 
ما هنوز نیاز به اصلاحاتی دارد و سیاس��ت های کلی 
انتخاب��ات باید م��ورد توجه قرار گی��رد و همچنان 
یکس��ری اصلاحات را می ت��وان در قوانین انتخاباتی 

ایجاد کرد.
وی درب��اره گ��زارش تخلف��ات انتخابات��ی، گفت: 
انتخاب��ات مث��ل ادوار گذش��ته در کم��ال صحت و 
س��لامت برگزار شد و ما با مش��کلی روبه رو نشدیم. 
البته گزارش هایی به دست ما رسیده است که برخی 
مس��تنداتی ندارد و نمی توان به آن اس��تناد کرد اما 
برخی گزارش ها مس��تند ب��ود که بازرس��ان به آن 
حوزه ه��ا رفتند. فعلًا صح��ت انتخابات در ۵۲ حوزه 
انتخابیه تأیید شده است و مابقی نتایج را به محض 

بررسی اعلام خواهیم کرد.
طح��ان نظیف درب��اره ادع��ای برخ��ی از افراد و 
نمایندگان مبنی بر خرید و فروش آرا، اظهار کرد: در 
فرآیند انتخابات برد و باخت وجود دارد و طبیعتاً این 
بحث ها مطرح می شود. مجری انتخابات وزارت کشور 
اس��ت و ما هم صحت انتخابات را بررسی می کنیم. 
اگر نیاز باشد، بازرس ارسال می شود و اگر در جایی 

هم لازم باشد، بازشماری آرا انجام می شود.
سخنگوی ش��ورای نگهبان درباره ایراد مهم طرح 
شفافیت قوای سه گانه، دستگاه های اجرایی و سایر 

نهاده��ا، گفت: مهم ترین ایراد به طرح ش��فافیت آن 
است که برخی موارد از شفافیت مستثنی شده بودند 
و ایراد ما به سازوکاری بود که برای مستثنی کردن 

برخی موارد از شفافیت در نظر گرفته شده بود.
طحان نظیف یکی از نمایندگان ادعا کرده است که 
با کد ملی افرادی که خودش��ان خبر نداشته اند رأی 
داده شده است، اظهار کرد: چنین مستندی برای ما 
ارس��ال نشده اس��ت؛ برخی افراد در فضای رسانه ای 
مواردی را مطرح می کنند اما گزارش و مستنداتی را 
برای ما ارسال نمی کنند. با صرف یک عکس و فیلم 
نباید کل انتخابات را زیر س��وال ب��رد؛ انتخابات در 

کشور ما در صحت و سلامت کامل برگزار شد.
طحان نظی��ف درباره تکلیف لایحه بودجه س��ال 
۱۴۰۳، گفت: بخش��ی از ایرادات لایحه بودجه سال 
آینده رفع ش��د و بخش��ی هم با اصرار مجلس برای 
تعیین تکلی��ف به مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
ارجاع شد. بر این اس��اس احتمالاً بخش اول لایحه 

بودجه به زودی برای اجرا ابلاغ می شود.
س��خنگوی ش��ورای نگهبان اظهار کرد: از ابتدای 
انقلاب اسلامی تاکنون به طور میانگین هر ساله یک 
انتخابات داش��تیم و همواره صح��ت انتخابات تأیید 
شده است. عوامل اجرایی و نظارتی همواره در جهت 
صیان��ت از آرای مردم تلاش کرده اند و در آینده هم 

اینگونه خواهد بود.
وی درب��اره آخری��ن وضعی��ت طرح س��اماندهی 
کارکنان دولت، گفت: ایرادات شورای نگهبان نسبت 
به طرح س��اماندهی کارکنان دس��تگاه های موضوع 
ماده ۲۹ قانون برنامه شش��م توسعه برطرف شد، اما 
هیأت عالی نظارت مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
طی نامه ای اعلام کرد که همچنان ایراداتی را نسبت 

به این مصوبه وارد می داند.
طحان نظیف تاکید کرد: اقدامات لازم برای بررسی 

صحت انتخابات در حال انجام است.
وی ادامه داد: بر اس��اس اصلاحیه قانون انتخابات، 
۵ مدرک جهت رأی دادن به رسمیت شناخته شده 
اس��ت که در کنار شناسنامه مدارکی از جمله کارت 
ملی، کارت نظام وظیفه، گواهینامه و گذرنامه مورد 
تأیید است که این مدارک باید در شعب اخذ رأی با 
فرد رأی دهنده تطبیق داده شود. اگر در این زمینه 

تخلفی وجود داشته باشد، حتماً بررسی می شود.
سخنگوی ش��ورای نگهبان در پاس��خ به پرسشی 
درب��اره ادع��ای یک��ی از روزنامه ها مبنی ب��ر اینکه 
می توانستند میزان مشارکت را بیشتر اعلام کنند اما 

این کار را نکردند، گفت: اینگونه نیست.

جلس�ه  در  کش�ورمان  رییس جمه�ور 
ش�ورایعالی مس�کن گف�ت: تأمین مس�کن 
برای نیروهای انس�انی در بخش های مختلف 
نیروهای مس�لح به ارتق�ا و تقویت آرامش و 

انگیزه خدمت آنان کمک می کند.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام »سید 
ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور کشورمان در ضمن 
پانزدهمین جلسه ش��ورای عالی مسکن، در آئین 
واگذاری ۱۰ هزار و ۹۴ واحد مس��کونی نیروهای 
مس��لح و نیز امضای دس��تورالعمل اجرایی ماده 
۲۵ قانون جهش تولید مس��کن می��ان وزرات راه 
و شهرس��ازی و وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 

مسلح حضور یافت.
بر اساس برنامه ریزی انجام شده نیروهای مسلح 
در قال��ب نهضت ملی مس��کن متعهد ش��ده اند با 
کمک دول��ت ۵۰۰ هزار واحد مس��کونی احداث 
کنن��د. بنا به آمار ارائه ش��ده احداث حدود ۲۳۰ 
ه��زار واح��د از این تعداد آغاز ش��ده و در مراحل 
مختلف ساخت از واگذاری زمین تا مراحل پایانی 

ساخت قرار دارد.
در این مراسم ۱۰ هزار و ۹۴ واحد از واحدهای 
مس��کونی احداث ش��ده به مالکان واگذار ش��د و 
عملی��ات احداث ۱۴ هزار واحد مس��کونی جدید 

نی��ز رس��ماً آغاز ش��د. همچنین در این مراس��م 
دستورالعمل اجرایی ماده ۲۵ قانون جهش تولید 
مس��کن بی��ن وزرای راه و شهرس��ازی و دفاع و 
پشتیبانی نیروهای امضا شد. مهم ترین ویژگی این 
دستورالعمل ورود زمین های بلااستفاده نیروهای 
مس��لح ب��ا اولویت تأمی��ن مس��کن خانواده های 
نیروهای مسلح به شبکه زمین کشور است تا بتواند 
بخشی از نیازها به مس��کن در مناطق مختلف را 
برطرف کند. به گفته وزیر راه و شهرسازی تاکنون 
تعداد واحدهای مسکونی که در قالب نهضت ملی 
مس��کن ساخت آن ها آغاز شده از ۲ میلیون ۲۴۹ 

هزار واحد عبور کرده است.
رئیس جمه��ور در ای��ن مراس��م با بی��ان اینکه 
نیروهای مس��لح از عناصر و مظهر اقتدار کش��ور 

و نظام هس��تند، گفت: اگرچه تجهی��زات نیز در 
نیروهای مسلح بسیار اهمیت دارد اما محوری ترین 
عنصر در قدرت و اقتدار این بخش، نیروی انسانی 
اس��ت. انگیزه و آرامش نیروهایی انس��انی که در 
می��دان عمل آرام��ش و امنیت کش��ور را تأمین 
می کنن��د، نقش مؤثر و مهم��ی در ارتقای اقتدار، 
امنیت و آرامش کشور دارد. رئیسی افزود: با توجه 
به س��هم بالای مسکن در سبد هزینه های خانوار، 
تأمین مسکن برای نیروهای انسانی در بخش های 
مختلف نیروهای مس��لح به ارتقا و تقویت آرامش 
و انگیزه خدمت آنان کمک می کند و لذا تلاش و 
همت مسئولان و فرماندهان نیروهای مسلح برای 
تأمین مسکن نیروهای خود با همکاری وزارت راه 

و شهرسازی بسیار قابل قدردانی است.
رئیس جمهور تفاهم��ی را که میان وزرای راه و 
شهرس��ازی و دفاع و پش��تیبانی نیروهای مسلح 
امضا ش��د، در شتاب بخش��یدن به تأمین زمین و 
ساخت واحدهای مسکونی توسط نیروهای مسلح 
بسیار مفید و راهگشا دانست و با قدردانی از همه 
تلاش های صورت گرفته در این راس��تا، خواستار 
تداوم تلاش جهادی همه دست اندرکاران ساخت 
مسکن در نیروهای مسلح و دیگر بخش ها برای به 

سرانجام رسیدن نهضت ملی مسکن شد.

مع�اون حقوق�ی رئیس جمه�وری گفت: در 
دعاوی بین المل�ل نباید منفعل عمل کرد بلکه 
باید ب�ا پویایی، ابت�کار عمل در دس�ت ایران 

باشد.
به گزارش ایس��نا، محمد دهقان در دیدار مدیران 
و کارکن��ان مرکز امور حقوقی بین المللی با تقدیر از 
فعالیت های توکل حبیب زاده مدیر سابق مرکز امور 
حقوقی بین المللی و تبریک انتصاب مهدی پیری به 
عنوان مدی��ر جدید این مرکز، خدمت در هر بخش 
از نظ��ام مقدس جمهوری اس��لامی ایران را نعمتی 
بزرگ برش��مرد که مدی��ران و خدمتگزاران به نظام 

باید شکرگذار و قدردان آن باشند.
وی در ادام��ه ب��ه توضی��ح اقدامات مرک��ز امور 
حقوق��ی بین المللی پرداخت و ضمن تش��ریح رای 
تاریخی حقوقی علیه آمریکا به نفع ایران در محاکم 
بین الملل��ی به عن��وان نمون��ه ای از تلاش های این 
مرکز،  عملکرد آن را در دولت س��یزدهم قابل قبول 

دانست.
معاون حقوقی رئیس جمه��وری با یادآوری اینکه 
یک��ی از م��وارد تاکیدی از ابتدای دولت این اس��ت 
که ب��ا توجه به تع��دد دعاوی حقوق��ی بین المللی 
ای��ران، مرکز امور حقوق��ی بین المللی نباید خود را 

تنها محدود به کارشناس��ان و متخصصان این مرکز 
کن��د، تصریح کرد: به این معنا ک��ه باید از ظرفیت 
اساتید و نخبگان دانش��گاهی برای کمک به تحقق 
ماموریت ه��ای این مرکز اس��تفاده ش��ود. بنابراین، 
مردمی س��ازی، مشارکت جویی و استفاده از ظرفیت 
نخب��گان حق��وق بین المل��ل در کاره��ای اصلی و 

اساسی مورد تاکید است.
وی ب��ا اش��اره ب��ه اینکه تع��دد دع��اوی حقوقی 
بین الملل��ی که ایران در طول س��ال های گذش��ته 
درگی��ر آن بوده اس��ت، منبعی ارزش��مند از دانش 
و تجرب��ه در زمین��ه حقوق بین الملل اس��ت، اظهار 
کرد: این منبع ارزش��مند، باید در اختیار اس��اتید، 
دانش��جویان و کارشناسان قرار گیرد تا دانش تولید 

ش��ده به این مرکز در دفاع از منافع ملی کش��ور در 
دعاوی بین المللی کمک کند.

دهقان با بی��ان اینکه در حال حاضر مرجع اصلی 
رصد تح��ولات حقوقی بین الملل و دف��اع از منافع 
جمهوری اسلامی در عرصه حقوق بین الملل، مرکز 
امور حقوقی بین المللی اس��ت، گفت: انتظار می رود 
در دوره مدیری��ت جدید مرکز این مس��ئولیت، این 
وظیفه مهم که از گذش��ته تا ح��دی مغفول مانده 

است بیش از پیش دنبال و پیگیری شود.
وی ب��ا بی��ان اینکه ابتکار عم��ل در بخش حقوق 
بین الملل باید در دس��ت مرک��ز حقوقی بین المللی 
باش��د، اظهار کرد: این موضوع، نیازمند یک تحول 
فکری است که رئیس جمهوری نیز در جلسه نظارت 
س��تادی معاونت حقوقی ب��ر آن تاکید کرده  که در 
دع��اوی بین الملل نباید منفعل عمل کرد بلکه باید 

با پویایی، ابتکار عمل در دست ایران باشد.
معاون حقوقی رئیس جمهوری بر حفظ مرجعیت 
این مرکز در رسیدگی به دعاوی حقوقی بین المللی 
تاکید کرد و گفت: این موضوع مهمی است که باید 
برای حفظ این مرجعی��ت تلاش کرد. این امر خود 
نیازمن��د ل��وازم و اقتضائاتی اس��ت که بای��د آن را 

شناخت و اجرا کرد.

طحان نظیف در نشست خبری:

درباره اعلام »عدم صلاحیت روحانی« بیش از قانون عمل کردیم
حجت الاسلام رییسی:

 تامین مسکن برای نیروهای مسلح به ارتقای انگیزه
آن ها کمک می کند

دهقان:

 ابتکار عمل در دعاوی حقوقی بین المللی باید دست ایران باشد
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 صفحه  2««

ضرورت توجه دولت به مسائل تجارت خارجی آذربایجان شرقی در سال جدید از زاویه "عصرآزادی"

بخش خصوصی
پیشران توسعه آذربایجان

 در بازگشایی نخستین شعبه صرافی ملی
 در سطح استان عنوان شد؛

بیش از ۹۰ درصد رشد ناخالص 
 آذربایجان شرقی در دست

 بخش خصوصی است
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جواد زرینچه:

  داستان »پرویزخان« 
عین واقعیت است

 افتتاحیه  ۹۰۰ میلیون تومانی 
چهار فیلم جدید
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 رشد ۲۲ درصدی صادرات

 از گمرک جلفا
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 رئیس کل بانک مرکزی
 اعلام کرد:

 رشد بیش از 
۱۶ درصدی بخش 
نفت و گاز در ۹ ماه 

۱۴۰۲
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شبی برای پروین 
اعتصامی در موزه 

سینما

 تراکتور به هوادارانش
عیدی می دهد؟
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